

European Commission

DG Research & Innovation
Open Innovation and Open Science
B-1049 Brussels
BELGIUM

Sorbonne Nouvelle

8 avenue St Mandé,
75012 Paris
France

Septembrer 9, 2024

Endorsement of the European Charter for Researchers and Code of Conduct for the Recruitment of Researchers (Charter and Code)

To whom it may concern,

The Sorbonne Nouvelle University (Sorbonne Nouvelle) welcomes and supports the initiative of the European Commission to ensure a supportive research environment for researchers.

Having endorsed the 40 principles of the European Charter for Researchers and the Code of Conduct for the Recruitment of Researchers, we notify you about our commitment to implement these principles in our institution via the Human Resources Strategy for Researchers (HRS4R).

Sorbonne Nouvelle is one of the leading research universities at the national level in the field of languages, Literature, arts & media, and social sciences, with an increasing international outreach.

A continuous enhancement of, amongst others, working conditions and career opportunities is one of the top priorities of our university. We therefore welcome the opportunity of internal analysis in the framework of the HRS4R and aim at embedding this process in the wide array of current activities in our institution's human resources policy.

Accordingly, Sorbonne Nouvelle is firmly committed to starting the procedure and undergoing all subsequent cycles of the implementation of the Human Resources Strategy for Researchers (HRS4R).

Kind regards,

Daniel MOUCHARD-ZAY
President



Sorbonne Nouvelle
8 avenue St Mandé,
75012 Paris
France

European Commission
DG Research & Innovation
Open Innovation and Open Science
B-1049 Brussels
BELGIUM

Paris, le 9 septembre 2024

Approbation de la Charte européenne du chercheur et du Code de conduite pour le recrutement des chercheurs (Charte et Code)

A qui de droit,

L'Université Sorbonne Nouvelle salue et soutient l'initiative de la Commission européenne visant à garantir un environnement de recherche favorable aux chercheurs.

Ayant approuvé les 40 principes de la Charte européenne du chercheur et le Code de conduite pour le recrutement des chercheurs, nous vous informons de notre engagement à mettre en œuvre ces principes dans notre institution par le biais de la Stratégie des ressources humaines pour les chercheurs (HRS4R).

La Sorbonne Nouvelle est l'une des principales universités de recherche au niveau national dans le domaine des langues, de la littérature, des arts et des médias, et des sciences sociales, avec une ouverture internationale croissante.

L'amélioration continue, entre autres, des conditions de travail et des opportunités de carrière est l'une des principales priorités de notre université. Nous nous réjouissons donc de l'opportunité d'une analyse interne dans le cadre de la HRS4R et nous proposons d'intégrer ce processus dans le large éventail d'activités actuelles de la politique des ressources humaines de notre institution.

En conséquence, la Sorbonne Nouvelle s'engage fermement à entamer la procédure et à suivre tous les cycles ultérieurs de mise en œuvre de la stratégie des ressources humaines pour les chercheurs (HRS4R).

Je vous prie d'agréer, Madame, Monsieur, l'expression de mes salutations distinguées.

Daniel MOUCHARD-ZAY,
Président

